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Abstract

Ibn Rushd is regarded as one of the foremost figures in medieval Islamic
philosophy. He is renowned for his strict adherence to rationalism and his
persistent effort to reconcile reason with revelation. His philosophical
works—particularly his profound commentaries on Aristotle—served as an
intellectual bridge between ancient Greek thought and the Islamic world on
one hand, and between Islamic philosophy and Western thought on the
other. Through his rigorous analytical approach and his commitment to
establishing a coherent rationalist framework, Ibn Rushd left a significant
impact on European scholasticism. He came to be known in the West as
"Averroes," in recognition of his exceptional intellectual stature and his
enduring cross-cultural legacy.

Keywords : Human thought« Greek philosophy< Middle Ages.

Résumé :

Ibn Rochd compte parmi les figures majeures de la philosophie islamique
médiévale. Il se distingue par son attachement rigoureux a la rationalité et sa
quéte constante d’une conciliation entre la raison et la révélation. Ses
ceuvres philosophiques, en particulier ses commentaires approfondis sur
Aristote, ont constitué un veritable pont intellectuel entre la pensée grecque
antique et le monde islamique d’une part, et entre la philosophie islamique
et la pensée occidentale d’autre part. Par son approche analytique rigoureuse
et sa volonté de fonder une pensée rationnelle cohérente, Ibn Rochd a exercé
une influence profonde sur la scolastique européenne, au point d’étre
désigné en Occident sous le nom d’« Averroés », en reconnaissance de sa
stature exceptionnelle et de son héritage intellectuel universel.

Mots clés: Pensée humaine« philosophie grecque« Moyen Age.



